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Kommunal- og moderniseringsdepartementet setter innsigelsen fra
Statsforvalteren til side. Det kommer frem av et vedtak fra kommunal-
og moderniseringsminister Nikolai Astrup (H) som ble publisert på de-
partementets sider mandag.

Statsforvalteren i Nordland har inngitt innsigelse til detaljreguleringen
på Toft, og da kommunestyret i Brønnøy vedtok planen med innsigelse
ble saken sendt til endelig avgjørelse hos departementet.

Vedtaket fra departementet legger ikke føringer for akvakulturmyn-
dighetenes behandling av søknader om tillatelse til akvakulturvirk-
somhet, men berører bare planprosessen.

Tillegg i planen

I oppsummeringen til vedtaket heter det:

«Kommunal- og moderniseringsdepartementet godkjenner detaljre-
gulering for Toft næringsområde. Det er et nasjonalt mål å legge til ret-
te for vekst i oppdretts- og havbruksnæringen. Departementet legger
vekt på at planen legger til rette for næringer som har behov for å ligge
ved sjøen, og som er forventet å gi et betydelig antall arbeidsplasser.
Planen muliggjør etablering av landbasert oppdrettsanlegg og andre
sjøbaserte næringer samt en dypvannskai. Forutsetningen for å god-
kjenne planen er at området benyttes i henhold til formålet, og plan-
bestemmelsene gis et tillegg for å sikre dette. Innsigelsen fra Statsfor-
valteren i Nordland er ikke tatt til følge.»

Disse endringene er som følger:

«Ny bokstav i) til § 4 skal lyde: «Område BN1 skal benyttes til opp-
drettsanlegg og tilhørende funksjoner».

Nytt første strekpunkt til § §11.1 skal lyde: [Før igangsettingstillatelse
kan gis] «- Skal det være gitt tillatelse til akvakultur etter
akvakulturloven».»

Sen innsigelse greit

Det har vært reist argumenter om at Statsforvalteren i Nordland kom
med sine innsigelser for sent. Dette har statsforvalteren senere avvist,
og departementet legger ikke vekt på det.



«Departementet mener det er synliggjort at statsforvalteren har del-
tatt i prosessen. En innsigelse kan likevel ikke fremmes før ved formell
høring av planen. Departementet vil også understreke at ny kunnskap
som kommer frem i reguleringsplanprosessen, kan være grunnlag for
innsigelse selv om området er godkjent i overordnet plan. Kommunal-
og moderniseringsdepartementet finner etter dette at statsforvalte-
rens innsigelsesrett er i behold.», heter det.

—Stor usikkerhet

Departementet diskuterer så samfunnsmessig betydning, og da særlig
sysselsetting og inntekter for kommunen og lokalsamfunnet, der det
vises til at det blant annet hevdes at prosjektet vil gi 200 årsverk i
driftsfasen.

Men, drøftes det, dette er spørsmål det knytter seg stor usikkerhet til.

«Kommunal- og moderniseringsdepartementet vurderer at det er be-
tydelig usikkerhet knyttet den samfunnsøkonomiske nytten av det
foreslåtte næringsområdet på Toft. Selv om planene er å etablere et
stort landbasert oppdrettsanlegg med tilhørende funksjoner, er det
ikke avklart om det vil bli gitt konsesjon, slik det går frem av uttalelsen
fra Nærings- og fiskeridepartementet. Dersom prosjektet ikke lar seg
realisere, kan det komme ønsker om å etablere andre typer næring som
ikke har de samme positive ringvirkningene, og som heller ikke har
behov for å ligge i strandsonen.», heter det.

—Stor belastning

I spørsmålet om byggeforbud i strandsone skriver departementet at
store naturmangfoldverdier vil gå tapt, og at friluftsinteresser vil bli
berørt. Samtidig har man ikke funnet noen alternativ lokalisering som
er realistisk, heter det.

Departementet mener at naturmangfoldet i området er grundig kart-
lagt i planprosessen, og den «samlede belastningen på naturtypene er
vurdert som forholdsvis stor».

Det legges til grunn at utbyggingen som planlegges vil føre til at truede
og sjeldne sopparter går tapt, og at det meste av bløtbunnsområdet
bygges ned.

Vektla næringsinteresser



Departementet uttrykker altså både usikkerhet knyttet til ringvirknin-
ger, og at legger til grunn til dels store konsekvenser for blant annet
natur- og friluftsliv i området. Når det likevel godkjenner planen leg-
ges det vekt på næringsinteressene.

«Kommunal- og moderniseringsdepartementet mener næringsinter-
essene i denne saken er så store at de må tillegges avgjørende vekt.
Planen legger til rette for oppdrettsvirksomhet og andre sjøbaserte
næringer som har et særskilt lokaliseringsbehov, og som vil gi et bety-
delig antall arbeidsplasser i regionen», heter det.

Det forutsettes altså samtidig at planen må endres slik at man sikrer at
området bare kan brukes til sjøbaserte næringer, som tidligere nevnt.

«Dersom oppdrettsanlegget godkjennes, kan støttefunksjoner og and-
re sjøbaserte næringer etableres innenfor BN2 og BN3 som forutsatt i
planforslaget.», legges det til.

 


